
  

 

 

Zápis z jednání  
Rady 

Českého svazu házené 
 

  

 

31.10.2015 
Olomouc 

___________________________________________________________________________ 

 

Přítomni R.Jaroň   (Moravskoslezský krajský svaz házené)   
(16)  M.Balhárek   (Zlínský krajský svaz házené) – do 13:05 

J.Deml   (Pardubický krajský svaz házené) 
L.Christiánová  (Liberecký krajský svaz házené)  
M.Kastner   (Královéhradecký krajský svaz házené) 
A.Levíček   (Jihomoravský krajský svaz házené)  
V.Macharáček (Olomoucký krajský svaz házené) 

R.Miček   (Plzeňský krajský svaz házené)  
Vl.Orság   (Extraliga)  
L.Skružný   (Středočeský krajský svaz házené)  
K.Šulc   (Jihočeský krajský svaz házené)  
M.Šajner   (Pražský krajský svaz házené)  
R.Toman   (WHIL)  
Zd.Tůma   (Krajský svaz házené Vysočina)  
J.Turek   (WHIL) – do 10:37 
M.Vágner   (Ústecký krajský svaz házené) 
 

Nepřítomni  J.Šimurda  (Extraliga) 
(1)               
 
Hosté  P.Bochnia, P.Novák (do 13:05), J.Žďárský (předsedové KSH), 

A.Pospíšil, L.Šrámková, M.Barda, P.Novák, M.Bartoň, L.Adámek  
(Exekutiva ČSH),  
J.Konečný (sekretariát ČSH) 

 

Trvání  Zahájení jednání: 10:00  
Ukončení jednání: 15:00 

 



Projednávaná problematika 
 

 Program jednání Rady ČSH 

 1. Zahájení (přivítání, úvodní slovo) 
2. Volba mandátové, volební a návrhové komise pro jednání 
3. Zpráva mandátové komise 
4. Schválení jednacího řádu Rady 
5. Všeobecná diskuse 

- schválení drobné úpravy licenčního řádu 
6. Volba předsedy a místopředsedy Rady ČSH 
7. Zpráva návrhové komise a návrh usnesení 
8. Závěr 

 

 

1. Zahájení 

Závěr 
R.Jaroň jako doyen Rady přivítal členy Rady, přítomné členy Exekutivy ČSH a předsedy 
krajských svazů házené. 
Vysvětlil také okolnosti svolání jednání podle čl.13.4 Stanov ČSH. 

 

 

2. Volba mandátové, volební a návrhové komise 
 

Závěr 
Na základě návrhů z pléna byly přijaty návrhy na složení pracovních komisí pro toto 
jednání rady:  
Mandátová komise: K.Šulc a L.Skružný – pro 16, proti 0, zdržel se 0,  
Volební komise: Zd.Tůma, M.Kastner, R.Toman – pro 16, proti 0, zdržel se 0 
Návrhová komise: J.Deml, A.Levíček, M.Šajner – pro 16, proti 0, zdržel se 0 

 

 

3. Zpráva mandátové komise 

Závěr 
Zprávu přednesl K.Šulc: Při zahájení jednání Rady bylo přítomno 16 ze 17 existujících 
členů Rady, jednání Rady ČSH bylo shledáno schopným usnášení. 
Předsedající R.Jaroň potvrdil, že p.O.Landa na členství v Radě ČSH rezignoval. 

 

 

4. Schválení jednacího řádu Rady ČSH 

 
Závěr 

V souladu s novými Stanovami ČSH R.Jaroň připravil a rozeslal dne 5.10. členům Rady 
návrh nového jednací řádu Rady. R.Jaroň návrh uvedl. Při projednání vznesli členové 
Rady následující připomínky: 
J.Deml:  

- počet členů Rady musí být definován jednoznačně a v souladu se Stanovami; 
- článek II.2 - frekvence svolávání Rady – uvést do souladu se Stanovami, 

reálnou potřebou a možnostmi rozpočtu 
- článek III – vypustit schvalování směrnic ČSH, viz čl.13.9.2 Stanov 
- vyjasnit schvalování rozpočtu svazu, nejlépe znovu každoročně. 

L.Šrámková vysvětlila, že dle nového Obč.zákoníku i Stanov má „zbytkovou“ pravomoc 
v oblastech výslovně ve Stanovách neuvedených statutární orgán, tedy Exekutiva, a 
tyto kompetence nelze převádět jinému orgánu. 
Po diskusi bylo znění návrhu upřesněno takto: 

- v článku I.2 bude uvedeno „až 22 členů“ a „14 krajských svazů“; 
- v článku II.2 bude svolávání jednání Rady nejméně dvakrát ročně, Radu svolává 

její předseda; 
- v článku III vyškrtnuto „směrnice“, ponechává se projednávání změn předpisů 

v KSH a klubech. 
Rada schválila svůj jednací řád po zapracování úprav poměrem hlasů pro 16, proti 0, 
zdržel se 0. 
 

 

 



5. Všeobecná diskuse 
 
 
 
 
 
 
 

Závěry 

 

R.Jaroň zahájil všeobecnou diskusi, do které byla zároveň odkázána případná vyjádření 

k situaci ve vedení ČSH a k přípravě volební konference 

A.Pospíšil požádal Radu o projednání drobné změny Licenčního řádu ČSH v souvislosti 

se zavedením kreditního systému do vzdělávání trenérů. Po neformálním odsouhlasení 

představil samotný návrh M.Barda: 

- cílem je otevřít doškolovací systém v čase i ve spektru účastníků a zvýšit zoufale 

nízký objem 6 hodin (během 4 let) postačujících pro obnovení licence;¨ 

- navrhovaná drobná změna umožní následné stanovení detailních podmínek pro 

jednotlivé úrovně v Zásadách schvalovaných Exekutivou ČSH. 

- L.Skružný nový koncept vítá, preferoval by však rozlišení náročnosti pro licenci A 

(profesionální trenéři) oproti licenci C (amatéři pracující s dětmi) 

- M.Bartoň zdůraznil úlohu ukázkových hodin RHC v procesu 

- M.Barda vysvětlil postup přechodu na nový systém (startuje ihned po schválení 

změny v řádu a následně zásad) a dlouhého (4-8 let) přechodného období, kdy 

žádný kredit / účast na akci nepropadne, započteno bude vždy ku prospěchu 

trenéra. Již nyní je připraveno 9 seminářů, na prvním bylo výborných 80 účastníků. 

Rada schválila navrženou změnu Licenčního řádu ČSH hlasováním v poměru pro 13, 

proti 0, zdrželi se 2. 

 

A.Pospíšil seznámil přítomné se záměrem Exekutivy projednat a schválit Zásady voleb 

Exekutivy pro mimořádnou konferenci v únoru 2016 až po prodiskutování principů 

přípravy voleb s členy Rady a představiteli KSH. Předběžný návrh připravil P.Novák a 

prezident ho zaslal pouze p.R.Jaroňovi. Po operativním vytisknutí kopií dokumentu pro 

přítomné představil návrh P.Novák. Diskutovány byly zejména následující parametry 

registrace a výběru kandidátů, přípravy a průběhu voleb: 

- P.Novák: volbu 2 členů Exekutivy bez portfeje by měl mít možnost ovlivnit 

(doporučením na konferenci) zvolený prezident; 

- R.Jaroň: KSH by rozhodně měly kandidáty schvalovat, a to přednostně z vlastního 

regionu; 

- nelze používat rodná čísla kandidátů; 

- P.Bochnia: navržení kandidáti by měli být osobností alespoň v měřítku kraje; 

rozhodně doporučuje volbu podle jednotlivých komisí 

- A.Levíček: disciplinární komise je subkomisí STK a proto nepatří do Exekutivy; 

v Exekutivě musí být lidé, kteří budou pomáhat hnutí, nikoli trestat přestupky. Je 

třeba se vrátit k tomu, co fungovalo – žádné týmy! 

- L.Šrámková jako předsedkyně legislativně-právní komise ČSH zmínila 3 varianty 

(tradiční „do komisí“, týmová a kompromisní) návrhu Zásad voleb, které byly včas 

zpracovány v LPK, vzhledem k jiné agendě a situaci v Exekutivě však nebyly 

Exekutivou projednány. V současné situaci již projednání těchto návrhů nenavrhuje.  

- L.Šrámková dále zdůraznila svou trvající preferenci volby „týmů“. Soudržný a 

fungující tým lidí se shodným názorem na řízení svazu považuje za základní 

předpoklad úspěšné činnosti Exekutivy, která je ze zákona a ze Stanov kolektivním 

statutárním orgánem s kolektivní odpovědností za veškerá rozhodnutí. 

- P.Novák a L.Adámek uvedli, že o návrzích LPK nevěděli a nebyly jim doručeny; 

- L.Skružný a Zd.Tůma vyjádřili nespokojenost s tím, že Exekutiva žádný návrh 

k projednání členům Rady nezaslala, přestože jinak často rozesílá dokumenty 

řádově nižšího významu; 

- Zd.Miček uvedl, že vzhledem k časovému presu a krizové situaci je nezbytné kromě 

kritiky postupu především věcně disponibilní návrh projednat. Místo „disciplinárně-

legislativní komise“ by měla být pouze „legislativní“. 
 



 

- J.Konečný uvedl, že zatímco „legislativní komise“ předpisy tvoří, úkolem komise 

disciplinární vždy je důsledně podle předpisů udělovat tresty. Jejich smíchání je 

z pohledu demokratického řízení svazu nepřípustné. 

- M.Vágner: konference v Ústeckém kraji je svolána na listopad, její další opakování 

není reálné. Vzhledem ke krátkému času pro uskutečnění krajských konferencí – 

prakticky pouze leden 2016 – by mělo být výjimečně možné nahradit konferenci 

KSH jednáním Exekutivy KSH; 

- P.Novák: KSH musí cca do konce roku oznámit termíny a místa jednání orgánu, 

který bude krajské kandidátní listiny schvalovat; 

- Exekutiva ČSH předpokládá, že výsledné znění zásad voleb schválí ještě 31.10. a 

bude v nejbližších dnech zasláno členům Rady a publikováno. 

Rada ČSH doporučuje Exekutivě urychlené přijetí zásad pro navrhování kandidátů a 

volby do nové Exekutivy na konferenci ohlášené na 6.2.2015.  
-  

  

R.Miček zaslal členům Rady náměty pro další kroky Rady. 

Navrhuje znovu otevřít schválené Stanovy ČSH a posílit v nich roli Rady ČSH, 

především zvýšit dohled nad rozpočtem a hospodařením svazu. 

- J.Deml nepovažuje za nutné revidovat Stanov, ale alespoň zásady rozpočtu musí 

Exekutiva předkládat již před začátkem kalendářního roku (sladit termíny zasedání 

Rady). I v roce, kdy má rozpočet schvalovat konference, by jej měla nejdříve 

projednat Rada jako orgán s vyšší odborností. Nyní na mimořádnou konferenci 

v únoru by odcházející Exekutiva rozhodně měla předložit návrh rozpočtu 2016! 

Rada by měla např.čtvrtletně dostávat základní podklady, t.j. výsledovku a výpis 

hlavní knihy. 

- A.Pospíšil: nově bude předseda Rady přítomen na všech jednáních Exekutivy a 

bude tedy mít přístup ke stejným informacím, jako členové Exekutivy; 

- P.Bochnia: není myslitelné, aby Rada neměla k dispozici pravidelné informace o 

rozpočtu a hospodaření. Kritizoval, že J.Chvalný si vymyslel systém Xaverius a nyní 

na něm parazituje. 

- A.Levíček jako ekonom kritizoval, že v posledním předloženém materiálu nebylo 

zvlášť v rozpočtu uvedeno individuální startovné 
 

  

- A.Levíček navrhl, aby se konference 6.2.2016 konala v Olomouci. A.Pospíšil uvedl, 

že Exekutiva bude toto doporučení Rady respektovat. 
 

 - L.Skružný požádal o optimalizaci informací z RHC na webu chf.cz, kde vzhledem 

k jejich množství překrývají ostatní zprávy. M.Barda potvrdil, že o problému v a 

v nejbližším upgrade systému bude řešen. 

  

L.Šrámková oznámila svou rezignaci na funkci členky Exekutivy ČSH ke 31.10.2015 a 

přečetla přítomným rezignační dopis (přiložen).  

L.Šrámková přitom zůstává ve funkci předsedkyně LPK, kde přetrvává množství práce 

na tvorbě a inovaci legislativních dokumentů.  

- R.Miček se dotázal, co by se stalo, kdyby odešel ještě další ze zbývajících 5 členů 

Exekutivy. L.Šrámková vysvětlila, že tím by zanikl statutární orgán svazu, který by 

musel požádat o stanovení opatrovníka. 

- M.Šajner doporučil, aby Exekutiva ve zbývajícím složení již nečinila žádná zásadní 

rozhodnutí. M.Barda vyjádřil s takovým přístupem souhlas, jakkoli nelze jednoduše 

definovat, co je zásadní. 

- A.Pospíšil: úkolem Exekutivy je perfektně administrovat svaz do konference dne 

6.2.2016. Ze současné situace Exekutiva vyvodí konsekvence; sám A.Pospíšil se již 

o funkci v Exekutivě nebude ucházet. 
 



 

 
 

- J.Deml s lítostí konstatoval, že rozhodnutí Exekutivy o odvolání R.Bendla z pozice 

generálního sekretáře bylo nekoncepční, neprofesionální a poškozující házenou. 

- L.Adámek: R.Bendl dále vykonává činnosti dle své platné pracovní náplně až do 

dalšího rozhodnutí Exekutivy. Exekutiva aktuálně není informována o stavu 

rozpočtu. 

- R.Toman uvedl, že nyní si L.Šrámkové váží ještě více než doposud. Prohlášení, 

které podepsali všichni pracovníci sekretariátu, má velkou váhu. Stav, kdy torzo 4 

lidí rozhoduje o všem, nelze akceptovat. 

- R.Miček: současný generální sekretář tedy zůstane na svazu i po volbách? 

- P.Novák: generální sekretář by měl být v budoucnosti jmenován, nikoli zaměstnán. 

A.Pospíšil uvedl, že R.Bendl byl do funkce generálního sekretáře jmenován dne 

31.7.2013 a smlouvu o pracovním poměru s ním podepsal dne 1.8.2013. 

L.Šrámková k tomu vysvětlila, že podle současných zákonů již není možné založit 

funkci ve spolku jmenováním. R.Bendl může nyní odejít ze sekretariátu pouze na 

základě dohody, jiný způsob ukončení pracovního poměru není právně možný. 

- J.Deml: pozice generálního sekretáře je nezbytná pro jednání s partnery svazu 

v případě, že prezident nemůže pracovat ve své funkci full-time; 

- A.Pospíšil: naprostá většina federací má ve své struktuře generálního sekretáře. 

- P.Bochnia uvedl, že na sekretariátu nyní pracuje dvakrát více lidí než dříve. 

Zaměstnanci by měli přijmout odpovědnost stejně jako volení funkcionáři. 

- A.Levíček: původních zaměstnanců sekretariátu si všichni vážíme, problémem jsou 

ti noví. 

- M.Barda poděkoval L.Šrámkové za odvedenou práci, její rozhodnutí plně 

respektuje. 

- A.Pospíšil: poděkoval L.Šrámkové, vyjádřil však údiv nad tím, proč k odstoupení 

došlo. R.Bendl měl být odvolán již před rokem – celý vztah byl postaven na 100% 

loajalitě, které se však prezidentovi od R.Bendla nedostalo.Došlo k totálnímu 

vymknutí vztahu mezi Exekutivou a sekretariátem ČSH. R.Bendl si ČSH zprivatizoval 

a exekutivu neinformoval. A.Pospíšil má řadu indicií o tom, že R.Bendl realizuje 

volební kampaň. R.Bendl vrazil klín mezi členy Exekutivy. L.Šrámková vnímala 

v poslední době všechna rozhodnutí Exekutivy negativně. 

- M.Šajner: odpovědnost za dlouhodobě nefunkční vztah mezi prezidentem a 

gen.sekretářem nese A.Pospíšil. 

- R.Jaroň doporučil již dále nekomentovat vyslovený názor prezidenta ČSH. 

- L.Šrámková přesto uvedla, že hlavním důvodem její abdikace je ztráta důvěry ke 4 

členům Exekutivy. Nevěří, že je možné odvolat v Exekutivě generálního sekretáře, 

aniž by k tomu kdokoli z hlasujících měl jakýkoli dotaz. 

- M.Barda: ani jednou během celého stávajícího volebního období nevznesla 

Exekutiva vůči R.Bendlovi žádnou výtku, ani mu nebyl uložen úkol dodat nějaké 

podklady. Prezident resp. Exekutiva má bezesporu právo vybrat si podřízené 

zaměstnance – způsob odvolání R.Bendla byl však špatný a poškodil ČSH. 

Exekutiva a prezident bohužel často nebyli schopni nebo ochotni respektovat své 

odborné komise a docházelo k nepromyšleným rozhodnutím ad-hoc.  

- M.Bartoň: věří, že L.Šrámková své rozhodnutí ještě zváží. Při řízení KML nic 

nezanedbal. S původními zaměstnanci sekretariátu se mu spolupracuje výborně. 

- L.Adámek: nikdo nesoudí na základě informací, ale na základě zkušeností. 

- R.Miček požádal zbývající členy Exekutivy, aby již nikdo neodcházel, a navrhl 

uskutečnit další jednání Rady ČSH před mimořádnou konferencí. 

 



 

  

- Zd.Tůma: již při projednávání soutěžního řádu vyjádřil pochybnosti o ustanovení 

umožňujícím omezení počtu startů jednoho hráče během hracího termínu. Poté 

těsně před startem soutěží Exekutiva rozhodla o omezení na 2 starty za 48 hodin. 

Skandální je, že 4 lidé – jejichž mandát byl již konferencí omezen - nerespektují 

následné rozhodnutí nově zvolené OKK ČSH. Je nepřípustné, aby členové Exekutivy 

rozhodovali proti platným řádům. 

- L.Skružný: navrhl, aby Rada doporučila Exekutivě toto omezení startu zrušit. Po 

následné diskusi již na tomto návrhu netrvá. Podá ale podnět na zahájení 

disciplinárního řízení s L.Adámkem za nepravdivý a lživý článek k této věci 

uveřejněný na webu ČSH, a bude požadovat od p.Adámka omluvu. 

- L.Christiánová: rozhodnutí o omezení stratů během 48 hodin by měla Exekutiva 

zrušit; 

- L.Skružný se dotázal, jak bude ve zbývajícím období Exekutiva ve věci omezení 

postupovat? 

- P.Novák: nelze si představit zrušení omezení po řadě odehraných kol soutěží, 

s nepředvídatelnými námitkami družstev, která omezení řádně respektují. 

- L.Skružný: proč Exekutiva takto neuvažoval v září? Družstva se přihlásila do soutěží 

za určitých podmínek a ty byly následně změněny. 

- P.Novák stručně popsal historii rozhodnutí a věcně zdůvodnil výsledné omezení, i 

jeho zmírnění proti původnímu návrhu reprezentační komise. K odmítnutí 

doporučení OKK uvedl, že byl plně připraven jakýkoli závěr OKK respektovat m.j. 

pro potvrzení prestiže nového orgánu, ale bohužel OKK rozhodla bez komunikace 

s Exekutivou, která ani nebyla přizvána k projednání věci. 

- P.Bochnia: podobně jako toto omezení bychom mohli napadat celý rozpis soutěží, 

který je rovněž schvalován až po formálním začátku soutěžního ročníku. 

V Moravskoslezském kraji omezení startu nepůsobí žádný problém. 

- M.Bartoň: omezení startu během 48 hodin je správné, přestože z počátku ho 

nepovažoval za vhodné. V přihláškách do žákovské ligy zatím nelze vyhodnotit 

případný úbytek družstev. 

- M.Barda doporučil ponechat omezení pro běžící ročník v účinnosti a využít rok času 

na konstruktivní diskusi směřující k optimálnímu nastavení omezení do budoucna. 

- Zd.Tůma: tímto omezením naopak chráníme netrénovanost – souhlasí však 

s návrhem M.Bardy, příští rozhodnutí musí být nejdříve projednáno s KSH. Děti 

navíc hrají i jiné sporty, takže měření zátěže jen v házené není objektivní. 
 

 

6. Volby předsedy a místopředsedy Rady ČSH 

Závěr 

 

Volby na návrh předsedajícího R.Jaroně řídil zástupce volební komise Zd.Tůma. 

- M.Šajner navrhl do funkce předsedy Rady J.Demla. J.Deml kandidaturu kvůli svému 

velkému vytížení v házené odmítl. Připustil však případné zapojení ve funkci 

místopředsedy. 

- V.Macharáček navrhl do funkce předsedy Rady R.Míčka, který kandidaturu – již 

projednanou v klubu i v KSH - přijal. 

- Rada zvolila svým předsedou p.R.Míčka poměrem hlasů 13 pro – 0 se zdržel – 1 

proti. 

- Rada hlasováním neschválila návrh na zvolení V.Macharáčka poměrem hlasů 3 pro 

– 10 se zdrželo – 0 proti; 

- Rada zvolila svým místopředsedou p.J.Demla poměrem hlasů 10 pro – 3 se zdrželi 

– 0 proti.  

 



 

7. Zpráva návrhové komise  

 
 

Závěr 

 

Zprávu návrhové komise a návrh textu usnesení přednesl J.Deml: 

1) Rada schválila program jednání (16-0-0) 

2) Rada schválila mandátovou komisi pro jednání ve složení K.Šulc, L.Skružný (16-0-0) 

3) Rada schválila volební komisi pro volby svého předsedy a místopředsedy ve složení 

Zd.Tůma, R.Toman, M.Kastner (16-0-0) 

4) Rada schválila návrhovou komisi pro své jednání ve složení J.Deml, A.Levíček, 

M.Šajner (16-0-0) 

5) Rada vzala na vědomí zprávu mandátové komise; při zahájení jednání bylo 

přítomno 16 ze 17 členů rady, t.j. 94%. Rada je oprávněna jednat a usnášet se. 

6) Rada schválila svůj jednací řád (16-0-0) 

7) Rada schválila změnu licenčního řádu ČSH pro zavedení kreditního systému dalšího 

vzdělávání trenérů (13 pro – 0 se zdržel – 2 proti) 

8) Rada doporučuje Exekutivě ČSH urychleně dopracovat a nejpozději 6.11.2015 

zveřejnit zásady pro nominace kandidátů a volby nové Exekutivy na mimořádné 

konferenci dne 6.2.2016. 

9) Rada doporučuje Exekutivě častěji informovat o ekonomických ukazatelích ČSH. 

10) Rada doporučuje Exekutivě zajistit optimalizaci zveřejňování zpráv a upoutávek 

k RHC na webových stránkách ČSH 

11) Rada doporučuje Exekutivě ČSH předložit návrh rozpočtu na rok 2016 nejpozději na 

mimořádné konferenci v únoru 2016. 

12) Rada zvolila svým předsedou R.Mička (13 pro – 0 se zdržel – 1 proti). 

13) Rada zvolila svým místopředsedou J.Demla (10 pro – 3 se zdrželi – 1 proti) 

Usnesení bylo schváleno 14 hlasy pro, nikdo se nezdržel, nikdo nehlasoval proti.  

 

 

8. Závěr 

 
Závěr 

 
 

Nově zvolený předseda Rady R.Miček poděkoval účastníkům jednání za aktivní přístup 

a vyzval všechny přítomné k hledání a přípravě kvalitních kandidátů do nové Exekutivy. 

 

 

Zapsal Jiří Konečný 
 

Ověřoval Jan Deml, Robert Miček 
 

Datum 1.11.2015 
 

 


